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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Cultuur en Economie 

 

Woensdag 30 november 2011 

 

U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 

DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 

adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 

 

De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 30 november 2011 is als bijlage 

opgenomen bij deze samenvatting. 

 

 

Aanwezig:  

mevrouw L.A. Smits (voorzitter) 

mevrouw C. Aarsbergen-Ligtvoet (VVD) 

H.H. van de Boer (VVD) 

J.A. van Dalen (D66) 

mevrouw S.P.M. Gerrits (PVV) 

E. Hemsteede (PvdA) 

W. van Heusden (ChristenUnie) 

mevrouw T. Hummel (PvdA) 

H. Klaver (CDA) 

K. Kuipers (GroenLinks) 

mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 

J. Slagter (PvdA) 

mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 

mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 

mevrouw M.C.J. van der Tol (D66) 

N.A. Uppelschoten (PVV) 

J. Vester (SP) 

P.A. Zwiers (PvdA) 

 

J. Faber, statenadviseur 

 

Voorts aanwezig de leden van GS: 

mevrouw T. Klip-Martin (VVD) 

R.W. Munniksma (PvdA) 

A. van der Tuuk (PvdA) 

 

 

 

 

 

Afwezig: 

H.N. van Eekelen (SP) 

A. Kerstholt (VVD) 
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1. Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering om 14.00 uur. 

 

2. Vaststelling van de agenda 

De agenda wordt conform toegezonden concept vastgesteld.  

 

3. Samenvatting vergadering 26 oktober 2011 en de lijst van toezeggingen 

De samenvatting van de vergadering van 26 oktober 2011 wordt vastgesteld. De aangepaste lijst van 

toezeggingen is aan de samenvatting van deze vergadering gehecht.  

 

De voorzitter van de Commissie van Onderzoek, mevrouw Aarsbergen deelt mee dat door de in de 

begrotingsvergadering aangenomen Motie 2011-18 “Onderzoek naar werkgelegenheidseffecten pro-

gramma 9”, de commissie van onderzoek van mening is dat de uitvoering van het onderzoek naar 

innovatiebeleid bij GS ligt. 

 

De PvdA wil graag dat de onderzoeksvragen conform afspraak op de agenda van de volgende com-

missievergadering komen te staan. Het gaat wat de PvdA betreft minder om wie de uitvoering op zich 

neemt, maar meer om de formulering van de onderzoeksvragen. De fracties GL, VVD en D66 sluiten 

zich hierbij aan. Gedeputeerde Van der Tuuk vertelt dat hij in de veronderstelling was, dat dit onder-

zoek door de onderzoeksgroep van de griffie wordt uitgevoerd. De gedeputeerde geeft echter aan, dat 

wanneer de Staten het college verzoeken om dit onderwerp mee te nemen in de uitvoering van motie 

2011-18, hij daartoe bereid is. 

 

Mevrouw Aarsbergen neemt de opmerkingen mee naar de volgende vergadering van de Commissie 

van Onderzoek. De PvdA zal voor de volgende vergadering met een voorstel van onderzoeksvragen 

komen. 

 

Gedeputeerde Munniksma antwoordt D66 desgevraagd dat de time-out rond het kunstwerk “You are 

lost” nog steeds van kracht is. Wanneer de betrokken partijen er uit zijn en de time-out wordt opgehe-

ven, zal de gedeputeerde daarvan mededelingen doen. 

 

4. Lijst ingekomen stukken (LIS) 

De fractie van CDA verzoekt om agendering van de brief van GS van 9 november 2011 over de stand 

van zaken van de aanleg van de recreatieve vaarverbinding Erica-Ter Apel. De fractie van D66 ver-

zoekt om agendering van de brief van GS van 9 november 2011 over het onderzoeksmemo Herhaal-

de meting Drents Olympisch Plan. Agendering zal in beide gevallen plaatsvinden in de Statencommis-

sie Cultuur & Economie van 18 januari 2012. 

 

Verder wordt de lijst van ingekomen stukken conform vastgesteld.  

 

5. Rondvraag 

Culturele & Museale Agenda 2009 t/m 2012 en Drents Plateau (DP) 

De PvdA stelt vragen over de culturele en museale agenda. Kan het college zeggen in hoeverre de 

gestelde doelen zijn behaald? Indien dit niet het geval is, wanneer en hoe brengt het college de com-

missie op de hoogte van de bereikte resultaten? Verder wil de PvdA graag weten hoe het staat met de 

gedachtevorming omtrent de toekomstige culturele en museale agenda. In aanvulling hierop wil de 

fractie weten of, en zo ja, in hoeverre het veld hier al bij betrokken is. De PvdA wil tot slot weten wat 

de stand van zaken is omtrent het DP en wat de te verwachten ontwikkelingen zijn. 

 



 

 5 

Gedeputeerde Munniksma antwoordt dat de commissie vorig jaar de Tussenbalans van o.a. de Cultu-

rele en Museale agenda met daarin de stand van zaken hebben gekregen. Verdere opvallende zaken 

en afwijkingen zijn via de reguliere P&C cyclus ter kennis gebracht. Begin december zullen de Staten 

een brief ontvangen met daarin het voorgenomen proces en de uitgangspunten voor het cultuurbeleid 

van 2013 t/m 2016. Het college is voornemens de direct belanghebbenden én de experts uit het veld 

(die niet verbonden zijn aan de instellingen) te betrekken bij de totstandkoming van het cultuurbeleid. 

De commissie zal eveneens in dit traject worden betrokken. 

Gedeputeerde Munniksma geeft aan dat de situatie rondom het DP nog steeds zorgelijk is. De gede-

puteerde legt uit dat er op de korte termijn geen acuut financieel probleem is, maar dat er nog geen 

oplossing ligt voor de langere termijn. De gedeputeerde voert hierover overleg met de Raad van Toe-

zicht van DP en de Vereniging van Drentse Gemeenten (VDG). De gedeputeerde geeft aan de com-

missie te informeren, wanneer zich nieuwe ontwikkelingen voor doen. 

 

6. Statenstuk 2011-507 Uitvoering motie 2008-05 Herinneringscentrum Kamp Westerbork 

Samenvattende reactie van de fracties: 

Alle fracties stemmen in met het voorliggend voorstel. Wel worden een aantal vragen gesteld. De Pv-

dA benoemt de bezwaren van de Provinciale Adviescommissie Cultuur (verder: adviescommissie). 

Wat waren voor GS de overwegingen om aan de Staten voor te stellen de subsidieaanvraag van het 

Herinneringscentrum te honoreren? Tevens wil de fractie weten hoe de monitoring door GS vorm ge-

geven zal worden. De VVD vraagt of de commissie periodiek geïnformeerd kan worden, wanneer vol-

gende fasen van uitbetaling worden bereikt. De SP en het CDA vragen in hoeverre al is voldaan aan 

de bestuurlijke toezegging van de gemeente Midden-Drenthe ten aanzien van de financiering van de 

voorgenomen wegomlegging. De fractie van D66 vraagt om concretere informatie m.b.t. de prestatie-

indicatoren die in de subsidiebeschikking zullen worden verwerkt.  

 

De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  

Gedeputeerde Klip antwoordt dat het Herinneringscentrum voor een groot deel heeft geanticipeerd op 

eerder benoemde bezwaren van de adviescommissie. Verder zal in de subsidiebeschikking de voor-

waarde worden verwerkt, dat het Herinneringscentrum gedurende het project met meer gedetailleerde 

uitwerkingen van de door de adviescommissie benoemde uitvoeringsaspecten moet komen. De nale-

ving van deze voorwaarde zal in ieder geval twee maal per jaar tijdens de uitvoering worden beoor-

deeld, met daaraan gekoppeld de uitbetaling in termijnen. Op deze wijze denken GS de bestaande 

bezwaren voldoende te ondervangen.  

 

Gedeputeerde Staten zeggen het volgende toe: 

Gedeputeerde Klip zegt toe om de commissie te informeren (via brieven of apart benoemd in be-

stuursrapportages), wanneer volgende fasen van uitbetalingen aan het Herinneringscentrum worden 

bereikt.  

Gedeputeerde Klip zegt toe de commissie schriftelijk te informeren over de inhoud van de prestatie-

indicatoren, die opgenomen worden in de subsidiebeschikking voor het Herinneringscentrum. Hierin 

wordt tevens de stand van zaken over de bestuurlijke toezegging van Midden-Drenthe meegenomen 

en wat de consequenties zouden zijn, wanneer deze niet wordt nageleefd. 

 

De B-status van het stuk wordt gewijzigd in de A-status. 

 

7. Brief van 25 oktober 2011 over de stand van zaken herinrichting van het Drents Museum 

Samenvattende reactie van de fracties: 

De PvdA geeft aan dat het college in haar brief aangeeft vertrouwen te hebben dat het Drents Muse-

um haar museale exploitatie op de langere termijn succesvol voortzet. De fractie wil graag weten waar 

dit vertrouwen exact is op gebaseerd. De PvdA informeert tevens naar de eerder aangekondigde be-
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drijfsorganisatiescan. Hoe staat het hier mee? Verder benoemt de fractie de bezuinigingsmaatregelen. 

In hoeverre gaat dit ten koste van de kwaliteit van het aanbod? De CU en D66 sluiten zich aan bij 

deze vragen. De PvdA wil tot slot de waarborg van het college dat het Drents Museum voldoende 

financiën heeft om het musuem zodanig in te richten dat haar exploitatie structureel in orde blijft . De 

fracties CDA, GL, SP en de VVD geven aan vertrouwen te hebben in de aanpak van het college. De 

VVD verzoekt GS om de commissie over de afloop hiervan te informeren. 

 

De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  

Gedeputeerde Klip legt uit dat het liquiditeitstekort wordt veroorzaakt door het uiteenlopen in tijd van 

de inkomsten en uitgaven. Naar aanleiding van de genomen maatregelen en op basis van de progno-

ses heeft de gedeputeerde vertrouwen dat dit is opgelost in de 2
e
 helft van 2012. Garanties kan zij niet 

geven, omdat het aantal bezoekers te alle tijde onzeker blijft. De gedeputeerde vindt echter wel dat de 

bezoekersaantallen terughoudend door het museum zijn ingeschat. 

Gedeputeerde Klip vertelt dat de Raad van Toezicht een externe adviseur heeft aangetrokken, die 

kritisch de organisatiestructuur en het financiële huishoudboekje doorneemt. Daarnaast zal er ten 

aanzien van de museale aspecten een visitatie plaatsvinden door een onafhankelijke Commissie van 

Deskundigen. 

De gedeputeerde geeft aan dat de bezuinigingsmaatregelen enkel betrekking hebben op het herinrich-

tingsproject. De opening van de afdelingen Drentse cultuurgeschiedenis en de Educatieruimte voor 

kunstbeleving zijn vanwege deze maatregelen afhankelijk geworden van aanvullende financiering 

door externe fondsen. Het museum heeft echter aangegeven positief te zijn over de wervingsmoge-

lijkheden hierbij. Tot slot geeft gedeputeerde Klip aan dat zij de commissie zal informeren wanneer 

nieuwe ontwikkelingen zich voordoen. 

 

Gedeputeerde Staten zeggen het volgende toe: 

Gedeputeerde Klip zegt toe om uit te zoeken of het overbruggingskrediet verstrekt door de Rabobank 

wordt gebruikt ter opvang van het liquiditeitstekort of het tekort op het project herinrichting Drents Mu-

seum.  

 

8. Brief van 25 oktober 2011 over Derde tussenrapportage Onderwijskansenplan Drenthe 

2008-2012 

Samenvattende reactie van de fracties: 

De VVD wil van het college weten welke provinciale en landelijke subsidies zijn ingezet op de projec-

ten binnen het onderwijs in Drenthe en vraagt het college om een perspectief te schetsen van de te 

verwachten conclusies na afloop van deze projecten. Verder wil de fractie weten of GS en de overige 

fracties vinden dat de stimulerende maatregelen vanaf 2012 kunnen worden afgebouwd. De SP vindt 

de resultaten nog te incidenteel om de provinciale ondersteuning af te bouwen. PvdA, CU, GL en D66 

sluiten zich hierbij aan. GL en D66 geven daarnaast aan dat het nu te vroeg is om daarover een be-

sluit te nemen. Het CDA vindt het onderwijs geen taak van de provincie en vindt daarom dat de pro-

vinciale ondersteuning kan worden afgebouwd. De PVV sluit zich hierbij aan en voegt daaraan toe, 

dat wanneer structurele problemen op het gebied van onderwijs worden gesignaleerd, er dan des te 

meer geen rol is weg gelegd voor de provincie. De PvdA vraagt verder hoe het college de ambitie om 

in Drenthe in 2014 geen zwakke en zeer zwakke scholen meer te hebben, wil bewerkstelligen. De 

VVD beaamt tot slot dat de eindrapportage van het Onderwijskansenplan Drenthe moet worden afge-

wacht, alvorens een definitief besluit te nemen over de voortgang van de provinciale ondersteuning op 

het gebied van onderwijs in Drenthe. 

 

De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  

Gedeputeerde Van der Tuuk benoemt de projecten waarmee financiering vanuit het Rijk is gemoeid. 
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De gedeputeerde signaleert dat de taal- en rekenprestaties in Drenthe verbeteren. Dit terwijl de re-

kenprestaties op landelijk niveau dalen. Daarnaast is de score van de Drentse basisscholen v.w.b. de 

cito-toets inmiddels gelijk aan de landelijke score. Dit alles heeft geresulteerd in een daling van de 

zwakke en zeer zwakke scholen.  

Gedeputeerde Van der Tuuk geeft aan dat GS ten aanzien van onderwijs een signalerende en adres-

serende rol op zich nemen. Primair ligt de verantwoordelijkheid en daarmee het oppakken van gesig-

naleerde problemen bij de schoolbesturen en de gemeenten. In de regio’s Zuid-Oost en Hoogeveen 

willen GS echter een actievere rol op zich nemen en blijvend inzoomen op projecten ter verbetering 

van de onderwijsprestaties. Om dit te bewerkstelligen willen GS daarvoor blijvend (zij het beperkt) 

budget reserveren. 

 

8. Mededelingen 

Er zijn geen mededelingen. 

 

9. Sluiting 

De vergadering wordt gesloten om 16.30 uur. 

De volgende vergadering zal plaatsvinden op woensdag 18 januari 2012. 

 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Economie van 18 januari 2012, 

 

 

 

 , voorzitter 

 

 

 

 , statenadviseur 
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Toezeggingenlijst Statencommissie Cultuur en Economie, 26 oktober 2011 

  

Naam Omschrijving Startdatum Einddatum Stand van zaken 

  

Toezeggingen korte termijn 

1. Gevolgen deregulering 
monumentenzorg 

Gedeputeerde Munniksma zegt toe met een notitie te 
komen waarin wordt aangegeven hoe de deregulering 
in de monumentenzorg uitpakt voor zaken die de 
provincie van belang acht in het kader van de 
provinciale monumentenlijst (PvdA). 

16.02.2011 30.12.2011 CE 30.11.2011: gedeputeerde Munniksma 
geeft aan dat enkel de conceptbeantwoording 
gereed is.  
 
Brief GS d.d. 29 juni 2011: Notitie volgt in het 
vierde kwartaal van 2011. 

 
2. Agendering idee Drentse 
Zorgacademie binnen regiegroep 
en zorginstellingen 
 
(afkomstig uit PS 13 juli 2011) 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe om het idee van 
een Drentse zorgacademie te zullen agenderen binnen 
de regiegroep Kennis & Arbeidsmarkt en bij de 
zorginstellingen (GL). 

13.07.2011 13.10.2011 CE 26.10.2011: gedeputeerde Van der Tuuk 
geeft aan dat dit punt op de agenda van de 
Regiegroep Kennis & Arbeidsmarkt van 
december 2011 zal staan. 

3. Notitie t.a.v. instellingen i.h.k.v. 
verzakelijking 

Gedeputeerde Munniksma zegt toe met een notitie te 
komen, waarin GS aangeven, hoe zij in het kader van 
de ASV en de gemaakte afspraken op het terrein van 
verzakelijking, om willen gaan met instellingen, die de 
van hen verwachte diensten niet kunnen leveren. 
 

28.09.2011 28.12.2011   

4. Informeren bij start eerste fase 
kenniscluster vezelchemie 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe de 
commissieleden te informeren, wanneer GS starten met 
de eerste fase van het opzetten van een kenniscluster 
vezelchemie. 
 

28.09.2011 28.12.2011  

5. Verspreiden rapport “Zorg en 
vermaatschappelijking” onder 
Drentse gemeenten. 
 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe het rapport “Zorg 
en vermaatschappelijking” te verspreiden onder de 
Drentse gemeenten. 
 

26.10.2011 26.01.2012  

6. Duidelijkheid aan instellingen 
binnen sociale en culturele domein 
 
(afkomstig uit PS 9 november 

2011) 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe om PS te 
informeren over de uitkomsten van de besprekingen die 
de gedeputeerde met de instellingen binnen het sociale 
en culturele domein zal voeren in het najaar van 2011. 
De gesprekken zullen gaan over wat de instellingen 
mogen verwachten in 2013. 

09.11.2011 09.02.2012  

7. Overleg met PS over RSP 
Coevorden/Assen 
 
(afkomstig uit PS 9 november 

2011) 

Gedeputeerde Brink zegt toe om de staten in een 
afzonderlijk overleg te informeren over de RSP 
projecten in Coevorden en Assen 

09.11.2011 09.02.2012  
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8. Effecten beëindiging inzet 
onderwijs/arbeidsmarkt 
 
(afkomstig uit PS 9 november 

2011) 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe om met PS nader 
overleg te voeren over de effecten van het beëindigen 
van de inzet op onderwijs en arbeidsmarkt. 

09.11.2011 09.02.2012  

9. Inhoud prestatie-indicatoren 
subsidiebeschikking 
Herinneringscentrum & StavaZa 
bestuurlijke toezegging Midden-
Drenthe 

Gedeputeerde Klip zegt toe de commissie schriftelijk te 
informeren over de inhoud van de prestatie-indicatoren, 
verwerkt in de subsidiebeschikking voor het 
Herinneringscentrum Kamp Westerbork. In de 
beantwoording wordt tevens de stand van zaken over 
de bestuurlijke toezegging van Midden-Drenthe m.b.t. 
de wegomlegging mee genomen en wat de 
consequenties zouden zijn, wanneer deze niet wordt 
nageleefd. 
 

30.11.2011 30.02.2012  

10. Overbruggingskrediet 
Rabobank aan Drents Museum 

Gedeputeerde Klip zegt toe om uit te zoeken of het 
overbruggingskrediet verstrekt door de Rabobank wordt 
gebruikt ter opvang van het liquiditeitstekort of het 
tekort op het project herinrichting Drents Museum.  
 

30.11.2011 30.02.2011  

Toezeggingen lange termijn 

1. Klanttevredenheidsonderzoek 
RTV-Drenthe 

Gedeputeerde Vlietstra zegt toe dat de 
onderzoeksvragen voor het volgende 
klanttevredenheidsonderzoek RTV-Drenthe van tevoren 
met de commissie zullen worden afgestemd (VVD). 

07.04.2010 19.10.2011 CE 30.11.2011: gedeputeerde Klip geeft aan 
dat er binnenkort een brief volgt. 
 
CE 28.09.2011: gedeputeerde Klip geeft aan 
dat zij zal uitzoeken wanneer de commissie 
kan verwachten dat de afstemming van deze 
onderzoeksvragen zal plaatsvinden. 
 
CW 20.10.2010: gedeputeerde Vlietstra geeft 
aan dat het volgend onderzoek eind 2011 zal 
plaatsvinden. 

2. Toezenden 
Uitvoeringsprogramma 2012 + 
effectrapportage 

Gedeputeerde Haarsma zegt toe de commissieleden 
de effectrapportage van het resultaatgericht werken en 
het uitvoeringsprogramma jeugdzorg 2012 toe te 
zenden, wanneer deze zijn afgerond (VVD). 

19.01.2011 31.12.2011 √: beantwoord met brief GS d.d. 24 november 

2011 (geagendeerd voor cie C&E d.d 
18.01.2012) 
 
Een presentatie over (o.a) Resultaatgericht 
meten vindt (zeer waarschijnlijk) plaats in het 
provinciehuis op 11 januari a.s. 

3. Informeren volgende fasen 
uitbetalingen aan 
Herinneringscentrum Kamp 
Westerbork 

Gedeputeerde Klip zegt toe om de commissie te 
informeren, wanneer volgende fasen van uitbetalingen 
aan het Herinneringscentrum worden bereikt.  
 

30.11.2011 30.05.2012  
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Moties 

M 2011-10: Motie Economie 
(focus op Topsector en MKB) 
(CDA) 

PS verzoeken GS om naast de focus op topsectoren 
ook nadrukkelijk een visie en een stimulerend 
actieprogramma te ontwikkelen om de kracht van de 
bestaande MKB-structuren te optimaliseren en dit in de 
herijking van het KEI mee te nemen. 

13.07.2011 -  

M 2011-15: Motie Sociaal en 
Cultureel Domein 
(PvdA & VVD) 

PS dringen er bij het college op aan om in februari 2012 
met een uitgewerkt voorstel te komen in het sociaal en 
cultureel domein waarin concreet wordt aangegeven 
welke keuzes er gemaakt worden. 

09.11.2011 29.02.2012 PS 09.11.2011: gedeputeerde Van der Tuuk 
zegt toe om met een totaalvisie op de taken 
van de provincie binnen het sociaal en 
cultureel domein te komen vóór maart 2012. 

M 2011-18: Onderzoek naar 
werkgelegenheidseffecten 
Programma 9 
(PvdA) 

PS roepen het college op om een gericht onderzoek te 
starten naar de geformuleerde en mogelijke effecten 
van werkgelegenheidsmaatregelen in Programma 9 en 
dit onderzoek op 1 maart 2012 aan PS voor te leggen. 

09.11.2011 01.03.2012 PS 09.11.2011: gedeputeerde Van der Tuuk 
zegt toe bij de uitvoering van deze motie 
eveneens het CDA Banenplan en de 
(ingetrokken) CDA motie Stimulering 
Vrijetijdseconomie en de D66 motie Jonge 
Innovatiekracht te betrekken. 

M 2011-26: Motie Jonge 
Innovatiekracht 
(D66) 

PS verzoeken het college de staten voor 1 maart 2012 
een voorstel te doen waarin wordt aangegeven op 
welke wijze voor de jonge ondernemers en starters 
meer mogelijkheden kunnen worden gecreëerd, 
bijvoorbeeld door de toekenning van microkredieten. 

09.11.2011 01.03.2012  

M 2011-27: Motie Festival ‘D-Day 
Drenthe’ 
(CDA) 

PS verzoeken het college binnen de in de Begroting 
2012 aangegeven 5 culturele festivals, jaarlijks een 
groot festival te doen organiseren met landelijke 
uitstraling, waar de cultuur en de historie van Drenthe 
een plaats krijgen en waar qua muziek en 
entertainment, zowel jong als oud iets van zijn gading 
vindt. 
 

09.11.2011 -  
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